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                                       PROCES – VERBAL 

   Încheiat cu ocazia ședinței extraordinare, online,  a Consiliului local                                             

al municipiului Târgu Mureș  din data de  16 august  2023 

 

 

 

 Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți online la ședință 21 

consilieri, absentează doamna consilier Frunda Csenge Orsolya și domnul consilier Moldovan 

Călin. 

 

Dl. consilier Kelemen: -  Bună ziua!  Stimați colegi, deschid oficial ședința 

extraordinară a Consiliului Local din data de astăzi, deci miercuri, 16 august. Înaintea să supun la 

vot ordinea de zi, o să fac prezența:  

dl. Tamási – prezent,  dl. viceprimar Portik – este aici lângă mine,  dl. Szabó Péter – este 

aici numai  dă interviu sau nu știu ce, îi opresc microfonul acum, d-șoara Frunda – n-o văd, eu sunt, 

dl. consilier Berecki Sandor – prezent, d-na Kakassy – prezentă, dl. Iszlai – prezent , dl. consilier 

Jakab – prezent, dl. consilier Szabó – prezent, dl. consilier Venczi Vidor Janos – prezent ,                     

dl. consilier  Suciu Horațiu – prezent, dl. consilier Șarlea – se conectează acum (dl consilier György), 

dl. viceprimar György –este, dl. Voicu – prezent, dl. consilier Pescar – prezent, dl. consilier Kiss – 

prezent,    dl. consilier Maior – este aici în sală,  

Dl. consilier Maior: -  Prezent. Domnul președinte, cu rugămintea să notați că mă abțin 

la proiectul de astăzi. Vă mulțumesc mult și mă retrag. 

Dl. consilier Kelemen: - Bine, mulțumesc. dl. consilier Moldovan – nu este, dl. 

consilier Papuc – este, adică a fost în sală, pe moment nu-l văd,  dl. consilier Pui – prezent,   dl. 

consilier Mureșan – prezent și dl. consilier  Pápai  – prezent.  

Bine. Suntem aproape în totalitate deci deschid ședința. Supun la vot ordinea de zi. După 

cum ați văzut, avem două puncte pe ordinea de zi, rectificarea bugetului și aprobarea contului de 

execuția pe trimestrul II. Cine este împotriva ordinii de zi? Dacă se abține cineva? Dacă nu, ordinea 

de zi este aprobată în unanimitate. Mulțumesc foarte mult.  

Înainte să trecem la dezbaterea punctelor, am primit o cerere, o solicitare de luare de 

cuvânt din partea domnului Lupșa Alexandru. Dau loc acestei cereri. O invit aici la microfon și îl 

rog să se adreseze Consiliului în cadrul a două minute, dacă se poate. Mulțumesc. 

Dl. Lupșa Alexandru: - Vă mulțumesc frumos, domnule președinte. Domnișoarelor, 

doamnelor, domnilor consilieri și din executivul Primăriei,  mă numesc Alexandru Lupșa, sunt 

reprezentant al unui grup de organizații private bine cunoscute în Târgu Mureș și de dumneavoastră 

și de executivul Primăriei, care activează în sfera socială. Vă mulțumesc pentru posibilitatea de a vă 

adresa în câteva minute rugămintea, și în același timp solicitarea de a susține în continuare bunul 

parteneriat public privat, care este tradițional în Târgu Mureș și în relația dintre autoritățile locale, 

atât cea a municipiului, cât și județene, în sfera acordării serviciilor sociale. Și aș dori foarte mult să 

vă spun că în zona aceasta a acoperirii nevoilor în societate, în care partea asistivă vă aparține în 

totalitate și este foarte bine pusă la punct și reglementată legislativ, cea mai dinamică și mai utilă 

componentă este aceea a serviciilor sociale. Iar în zona serviciilor sociale, parteneriatul public privat 
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din orașul Târgu Mureș și județ, a fost recunoscut nu numai pe plan național ci și internațional. Noi 

suntem acele organizații private care ne-am aliniat cerințelor europene, în mare parte licențiate. Mai 

sunt câteva care desfășoară o activitate importantă, nelicențiată. Ca atare, am adus și încercăm prin 

munca noastră să aducem calitatea vieții oamenilor la un nivel de standard european. Asta aduce 

multă satisfacție cetățenilor din Târgu Mureș și se întoarce în mod evident către calitatea vieții 

oamenilor din municipiu. Este o problemă pe care o cunoașteți și nu este discutabilă. Ceea ce este 

rugămintea noastră este ca prin înțelepciunea și responsabilitatea dumneavoastră legată de soarta 

municipiului, aici discutăm despre organizațiile private din municipiu în colaborare cu DAS-ul, să 

aveți bunăvoința să-i judecați cu echilibrul necesar menținerii continuității acestei activități. 

Continuitate care, din nou repet, va asigura o calitate bună de viață cetățenilor din oraș, va asigura 

prevenția căderii în vulnerabilitate a celor care au diverse probleme în societate,  și în mod evident, 

va participa și la diminuarea, sper în viitor, a bugetelor necesare asistive. Aduc recunoștința 

organizației noastre, pentru susținere și pentru excelenta colaborare, mai ales în perioada ultimilor 

doi ani, în a căror continuare sperăm. Mulțumesc mult! 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc și eu dl. doctor. Trecem la ...foarte pe scurt, o să 

adresez problema ridicată de dumneavoastră. Aveam anumite amendamente pentru rectificarea 

bugetului. Dacă trec aceste amendamente și în Comisia de buget au fost susținute în totalitate, atunci 

DAS-ul o să aibă la dispoziție sumele necesare pentru a încheia contractele pentru septembrie. Și în 

septembrie vom adresa următoarele luni din octombrie încolo. Sper ca problema, adică am 

convingerea, că problema o rezolvăm pentru acest an. Acum însă, doar pe o lună o să putem să 

rezolvăm această problemă cu susținerea Consiliului pentru aceste amendamente. Bine. O să trecem 

la dezbaterea proiectelor de hotărâre de pe ordinea de zi.  

 

  Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind  aprobarea validării Dispoziției de Primar nr. 1.150 din 01 

august 2023 referitoare la modificarea bugetului Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul 

Târgu Mureş pe anul 2023 și rectificarea bugetului Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul 

Târgu Mureș pe anul 2023. 

Dl. consilier Kelemen: - Primul Proiect de hotărâre este referitor la rectificarea 

bugetului unităților administrativ teritoriale Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023 și aprobarea 

Dispoziției de primar numărul 1150 din 1 august 2003. După cum știți, există, adică presupun că 

știți,  că au fost puse pe fiecare, pe grupul fiecărei comisii,  în Comisia de buget au fost câteva 

amendamente care au fost aprobate în unanimitate de toți membrii comisiei. În prima fază îl rog pe 

domnul director Crăciun sa supună la vot forma inițială adică primul articol, articolul 2 din forma 

inițială a proiectului de hotărâre, iar dacă aceasta nu trece, atunci trecem la votul amendamentelor. 

Domnul, spuneți vă rog.  

Dl. consilier Mureșan: - Domnule președinte, am și eu un amendament, dacă îmi 

permiteți. 

Dl. consilier Kelemen: - Desigur domnul Mureșan, o să vă dau cuvântul și o să puteți 

să propuneți amendamentul, dar trebuie să avem prima dată votul inițial pe varianta inițială. Dacă 

asta pică, atunci trecem la amendamente. Dacă sunteți de acord așa. În principal vrea să ia cuvântul 

înaintea votului la modul general. Dacă nu, atunci rog pe domnul director Crăciun să supună la vot. 

Dl. director Crăciun: - Bună ziua, o sa dau citire variantei cu o posibilă rectificare de 

buget inițială și o să citesc articolul: Art. 2. Se aprobă rectificarea bugetului local al Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2023, în sumă de 953.427.174,00 lei la 

partea de venituri și în sumă de 977.516.000,00 lei la partea de cheltuieli, conform Anexei nr. 1, 

respectiv pe secțiunea de funcționare în sumă de 471.302.000,00 lei – Anexa nr. 1/SF și secțiunea 

de dezvoltare în sumă de 482.125.174,00 lei la partea de venituri și în sumă de 506.214.000,00 lei 

la partea de cheltuieli, conform – Anexa nr. 1/SD. 

Dl. consilier Kelemen: - Supun la vot deci varianta inițială și o să, ca să fie totul clar 

o să iau votul la fiecare persoană: 
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Dl. Tamási - împotrivă,  dl. viceprimar Portik – împotrivă ,  dl. Szabo Peter –, eu sunt 

împotrivă, dl. Berecki Sandor – împotrivă, d-na Kakassy – împotrivă, dl. Iszlai – împotrivă , dl. 

Jakab – împotrivă , dl. Szabo Arpad – împotrivă, dl. Venczi – împotrivă , dl. Suciu  – împotrivă, dl. 

Șarlea– am văzut că s-a conectat domnul consilier dar nu-l mai văd, dl. viceprimar György – 

împotrivă,  

Dl. consilier Șarlea: - abținere. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc. Dl. Voicu –, dl. Pescar – împotrivă, dl. Kiss Zoltan 

– împotrivă , dl. Maior – nu mai este cred, dl. Moldovan Călin – nu este, dl. Papuc – împotrivă, dl. 

Pui – vă rog să consemnați că..... 

Dl. consilier Kelemen: - Încă odată vă rog domnul consilier Pui pentru că nu am auzit. 

Dl. consilier Pui: - Da, vă rog să notați la mine faptul că nu voi participa la votul 

bugetului nici la acest punct nici la celelalte puncte pe capitole ca să nu intervin de fiecare dată. 

Dl. consilier Kelemen: - Deci nu participați? 

Dl. consilier Pui: - Nu particip. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles. Dl. Mureșan – împotrivă , dl. Pápai  – abținere .  

Dl. consilier Papái : - Am și eu o rugăminte domnul președinte eu votez pentru toate 

amendamentele propuse în Comisia de buget, după care mă abțin la restul, la material. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles. Mulțumesc foarte mult. Deci varianta inițială a 

picat. O să trecem la amendamente. Domnul Mureșan vă dau cuvântul, vă rog 

Dl. consilier Mureșan: - Da, aș dori să fac un amendament. M-am uitat pe referatele și 

pe documentele trimise de către diferitele direcții și entități în subordinea Primăriei Târgu-Mureș. 

Am văzut că Direcția de Asistență Socială a cerut pentru asociații și fundații 2.150.000 de lei. 

Primește, după cum ați calculat, regula de trei simplă, primește aproximativ un sfert doar pentru 

septembrie. Octombrie, noiembrie, decembrie va trebui să fie reglementată în viitor. Sincer să fiu, 

pe mine mă face un pic, nu-mi dă o senzație bună că acești oameni trebuie să stea cu sabia lui 

Damocles deasupra capului până la sfârșitul anului. Am observat că toate sumele cerute de către 

domnul Szaszgaspar Barnabás și pentru CSM au fost aprobate în integralitatea lor. Așa că eu doresc 

să fac următorul amendament. Oricum, sumele pentru asociații trebuie plătite, nu? Că avem oameni 

de care trebuie avut grijă și amendamentul pe care vreau să-l facem este. La codul 67100501 Aici 

servicii recreative și sportive să scădem suma la influențe de la 1.880.000 la 230.000 mii. Iar la 

asociații și fundații să creștem suma luată în per total, deci de aici vom lua un 1.650.000 de la 

67100501, iar această sumă de 1.650.000 să meargă către DAS și împreună cu amendamentul făcut 

în Comisia de buget DAS-ul va avea toată suma de 2.150.000. Deci să reformulez ? Deci practic de 

la 67100501 se reduce suma la 230.000 și 1.650.000 din aceasta sumă diferență de 1.650.000 merge 

către DAS. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc. Supun la vot amendamentul.  

Dl. Tamási - împotrivă,  dl. viceprimar Portik – împotrivă ,  dl. Szabo Peter –, dl. eu – 

împotrivă, dl. Berecki Sandor – împotrivă, d-na Kakassy – împotrivă, dl. Iszlai – împotrivă , dl. 

Jakab – împotrivă , dl. Szabo Arpad – împotrivă, dl. Venczi – împotrivă , dl. Suciu  – abținere, dl. 

Șarlea– abținere, dl. viceprimar György – abținere, dl. Voicu-abținere, dl. Pescar- pentru, dl. Kiss- 

pentru, dl Maior- nu este, dl. Moldovan- nu este, dl. consilier Papuc- abținere, dl. consilier Pui- nu 

participă, dl. Mureșan- evident pentru, dl consilier Papái- am zis pentru, pentru toate 

amendamentele. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles, deci amendamentul cu 4 voturi pentru, 6 abțineri 

și 8 voturi împotrivă a picat. Mulțumesc. Mergem mai departe la următorul amendament, alocarea 
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a 500.000 de lei către DAS iar sursa este 170.000 de la Centrul de Cultură drenaj, reparațiile 

drenajului unde se trece în creditul de angajament si 330.000 de la ADP reparație fântâna arteziană 

din Piața Teatrului, care tot trece la credit de angajament. Aceasta este deci primul amendament. Îl 

supun la vot . 

Dl. Tamási - pentru,  dl. viceprimar Portik – pentru ,  dl. Szabo Peter – ați revenit? Nu. 

dra. Frunda- nu sunteți, eu – pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy – pentru, dl. Iszlai – 

pentru , dl. Jakab – pentru , dl. Szabo Arpad – pentru, dl. Venczi – pentru , dl. Suciu  – pentru, dl. 

Șarlea– pentru, dl. viceprimar György – pentru,  dl. Voicu- , dl. Pescar- pentru, dl. Kiss- pentru,       , 

dl. consilier Papuc- pentru, dl. consilier Pui- nu participă, dl. Mureșan- pentru, dl consilier Papái- 

ați votat la toate pentru. 

Dl. consilier Kelemen: - Amendamentul a fost aprobat în unanimitate. Mergem mai 

departe, diminuarea sumei prevăzute la 67020330 Alte servicii culturale concurs de proiecte 

culturale cu suma de 585.000 de lei și realocarea acestei sume după cum urmează: 400.000 lei atunci 

la 670206 adică susținerea unităților de cult, 105.000 lei la clasa 67020501 Sport, adică premierea 

celor mai buni sportivi, 80.000 lei la Direcția Școli către, din care 40.000 lei către Liceul Bolyai și 

40.000 către Liceul Unirea pentru laboratoarele de informatică. Acesta este deci amendamentul, îl 

supun la vot. Vă rog.  

Dl. consilier Kelemen: - Dl. Tamási , în acest caz nu puteți să votați. 

Dl. consilier Tamási: - Pentru, la Bolyai nu particip la vot. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles. 

Dl. viceprimar Portik – pentru ,  dl. Szabo Peter – pentru , da ,da sunt, eu – pentru, dl. 

Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy – pentru, dl. Iszlai – pentru , dl. Jakab – pentru , dl. Szabo 

Arpad – pentru, dl. Venczi – pentru , dl. Suciu  – pentru, dl. Șarlea– pentru, dl. viceprimar György 

– pentru la toate amendamentele , dl. Voicu- , dl. Pescar- pentru, dl. Kiss- pentru, dl. consilier Papuc- 

pentru, dl. Mureșan- pentru, dl. consilier Papái- pentru. 

Dl. consilier Kelemen: - Amendamentul și în acest caz a trecut în unanimitate. 

Mulțumesc foarte mult. Ultimul amendament se referă la weekend, unde este o reașezare a, în cadrul 

bugetului aprobat se diminuează sumele de 100 de mii de la auto-utilitară cu 5 locuri 110.000 lei 

multicar electric, 20.000 lei construcție din lemn cu boxe pentru depozitare bagaje, 25.000 lei de  

ambarcațiuni pentru agrement 5 bucăți și 24.000 lei afișaj panou LED exterior și se include deci cu 

5000 cititori cu cod de bara, 49.000 turnicheți cu unități validare acces in out cu cititor de coduri 

bară 4 bucăți și 225.000 sistem de control acces și eliberare bilete. Asta este amendamentul. Îl supun 

la vot.  

Dl. Tamási - pentru,  dl. viceprimar Portik – pentru ,  dl. Szabo Peter – pentru, eu – 

pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy – pentru, dl. Iszlai – pentru , dl. Jakab – pentru , 

dl. Szabo Arpad – pentru, dl. Venczi – pentru , dl. Suciu  – pentru, dl. Șarlea–pentru , dl. viceprimar 

György – pentru, dl. Voicu- pentru, dl. Pescar- pentru, dl. Kiss- pentru, dl. consilier Papuc- pentru, 

dl. Mureșan- pentru, dl consilier Papái- pentru. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult., deci și al treilea amendament a trecut 

în unanimitate. Astea au fost amendamentele. Mulțumesc foarte mult . Îl rog pe domnul director să 

procedeze cu votarea bugetului. 

Dl. consilier Mureșan: - Dacă îmi permiteți o secundă, ca să nu tot zic abținere. Eu mă 

abțin la toate liniile din buget care vor fi citite bine, să treacă mai repede. 

Dl. consilier Kelemen: - Bine am înțeles. 
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Dl. consilier György: - Și eu sunt de acord cu absolut toate liniile din buget, la György, 

vă rog. 

Dl. consilier Kelemen: - Nu vă supărați. 

Dl. consilier Pescar: - Pescar, sunt de acord cu toate liniile din buget. 

Dl. consilier Kelemen: - Eu o să, va trebui să citim  toate liniile. O să îl rog pe domnul 

director să procedeze, să ceară voturile împotrivă și abținerile și atunci putem să avansăm destul de 

repede. Vă rog, domnul director. 

Dl. consilier Tamási: - Deci, din partea mea, o singură rugăminte. Când este vorba de 

la Liceul Bolyai. acolo nu participă la vot. Restul merg pentru.  

Dl. director Crăciun: - O să vă anunț domnul consilier. O să dau citire variantei 

proiectului de rectificare a bugetului, cu amendamentele votate.  

Art. 2. Se aprobă rectificarea bugetului local al Unității Administrativ Teritoriale - 

Municipiul Târgu Mureş pe anul 2023, în sumă de 953.427.174,00 lei la partea de venituri și în 

sumă de 977.516.000,00 lei la partea de cheltuieli, conform Anexei nr. 1, respectiv pe secțiunea de 

funcționare în sumă de 471.222.000,00 lei – Anexa nr. 1/SF și secțiunea de dezvoltare în sumă de 

482.205.174,00 lei la partea de venituri și în sumă de 506.294.000,00 lei la partea de cheltuieli, 

conform – Anexa nr. 1/SD. 

Am să vă rog cine este împotrivă și se abține? 

Dl. consilier Mureșan: - Dacă îmi permiteți, voi face precum ceilalți colegi. Nu particip 

la acest vot al bugetului, ca să nu trebuiască să tot spun că mă abțin. Bine? 

Dl. consilier Kelemen: - În unanimitate, puteți să mergeți mai departe domnul director. 

Linia 1 Buget aprobat 952,614,174 lei; Influențe 813,000 lei ; Buget rectificat 

953,427,174 lei.  

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 70 Buget aprobat -43,195,855 lei ; Influențe 3,726,000 lei ;Buget rectificat                 

-39,469,855 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 71  Buget aprobat 43,195,855 lei ; Influențe -3,726,000 lei ;Buget rectificat 

39,469,855 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 94  Buget aprobat  976,703,000 lei; Influențe 813,000 lei ; Buget rectificat 

977,516,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 96 Buget aprobat  136,879,000 lei; Influențe -1,000,000 lei;  Buget rectificat 

135,879,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 97 Buget aprobat  213,680,000 lei; Influențe 4,158,000 lei; Buget rectificat 

217,838,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 100 Buget aprobat  31,941,000 lei; Influențe 813,000 lei;Buget rectificat 

32,754,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Dl. consilier Kelemen: - Vreau să clarific că în acest caz sunt aprobate în unanimitate. 

Linia 113 Buget aprobat 22,933,000 lei; Influențe 148,000 lei ; Buget rectificat 

23,081,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 118 Buget aprobat 386,284,000 lei; Influențe -4,451,000 lei; Buget rectificat 

381,833,000 lei. Împotrivă sau abțineri? 
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Linia 126 Buget aprobat 31,295,000 lei; Influențe 420,000 lei ;Buget rectificat 

31,715,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 137  Buget aprobat  13,785,000 lei;  Influențe 2000 lei ; Buget rectificat 

13,787,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 140. Bugetul aprobat 104,821,000 lei; Influențe 723,000 lei Buget rectificat 

105,544,000 lei. 

Împotriva sau abțineri? 

Linia 150 Buget aprobat 56,896,000 lei; Influențe 153,000 lei; Buget rectificat 

57,049,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 172 Buget aprobat 56,896,000 lei; Influențe 153,000 lei; Buget rectificat 

57,049,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri.? 

Linia 173 Buget aprobat 20,245,000 lei; Influențe -25,000 lei; Buget rectificat 

20,220,000 lei; 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 187  Buget aprobat 5,412,000 lei;  Influențe  -25,000 lei;  Buget rectificat 

5,387,000 lei 

Împotrivă sau abțineri? 

Dl. director Crăciun: - Urmează linia cu învățământul, domnul consilier Tamași. 

Dl. consilier Tamási: - Atunci aici nu particip la vot.  

Linia 213. Buget aprobat 157,273,000 lei; Influențe 1,482,000 lei; Buget rectificat 

158,755,000 lei.  

Împotrivă sau abțineri?  

Linia 261 Buget a aprobat 74,564,000 lei;  Influențe 542,000 lei; Buget rectificat 

75,106,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 282 Buget aprobat 23,664,000  lei;  Influențe 37,000  lei; Buget rectificat 

23,701,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 284 Bugetul aprobat 16,493,000 lei;  Influențe 105,000 lei; Buget rectificat 

16,598,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri?  

Linia 287  Buget aprobat 1,300,000 lei;  Influențe 400,000 lei;  Buget rectificat 

1,700,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 289. Bugetul aprobat 61,435,000 lei; Influențe 500,000 lei; Buget rectificat 

61,935,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri?  

Linia 312 Buget aprobat 29,893,000 lei; Influențe  148,000 lei; Buget rectificat 

30,041,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri?  

Linia  313  Buget aprobat 1,989,000 lei; Influențe   -50,000 lei; Buget rectificat 

1,939,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri?  

Linia 317 buget aprobat 22,210,000 lei; Influențe  402,000 lei; Buget rectificat 

22,612,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri?  

Linia 319 Buget aprobat 174,297,000 lei; Influențe  1,721,000 lei; Buget rectificat 

176,018,000 lei. 
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Împotrivă sau abțineri? 

Linia 345 Buget aprobat 70,397,000 lei; Influențe 500,000 lei; Buget rectificat 

70,897,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 346 Buget aprobat 14,101,000 lei; Influențe -60,000 lei; Buget rectificat 

14,041,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 347 Buget aprobat 89,799,000 lei; Influențe 1,281,000 lei; Buget rectificat 

91,080,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 348 Buget aprobat 50,851,000 lei; Influențe -4,451,000 lei; Buget rectificat 

46,400,000 lei. 

Împotrivă abțineri? 

Linia 368 Buget a aprobat 4,985,000 lei; Influențe -4,451,000 lei; Buget rectificat 

534,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 375 Buget aprobat 341,691,000  lei; Influențe 891,000 lei; Buget rectificat 

342,582,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 406 Buget aprobat 237,246,000 lei; Influențe 813,000  lei; Buget rectificat 

238,059,000 lei. 

Împotrivă sau abțineri? 

Linia 407 Buget aprobat 64,167,000 lei; Influențe 78,000  lei; Buget rectificat  

64,245,000 lei.  

Împotrivă sau abțineri? 

Dl. director Crăciun: - O să dau citire articolului numărul 3.  

Art. 3. Se aprobă diminuarea sumelor reprezentând vărsăminte din secţiunea de 

funcționare către secțiunea de dezvoltare cu suma de 3.726.00,00 lei.  

Împotrivă sau abțineri? 

Art. 4. Se aprobă detalierea cheltuielilor bugetului local al Unității Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023, conform Anexei nr. 2.  

Împotrivă sau abțineri?  

Art. 5. Se aprobă cheltuielile privind reparațiile curente ale bugetului local al Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2023, în sumă de 72.158.000,00 lei – 

credite bugetare, respectiv 22.426.000,00 lei - credite de angajament multianuale, conform Anexei 

nr. 2/1, pe fiecare capitol și subcapitol bugetar. 

 Împotrivă sau abțineri? 

Art. 6. Se aprobă bugetul pentru Activități Culturale, Sportive și Tineret a Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş, pe anul 2023, în sumă de 28.628.011,00 lei, 

conform Anexei nr. 2/2. 

Împotrivă sau abțineri? 

 S-a deconectat dl consilier Șarlea. 

Art. 7. Se aprobă proiectele din fonduri externe nerambursabile ale Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş finanțate din bugetul local, pe anul 2023 în 

sumă de 381.833.000,00 lei – credite bugetare, respectiv 63.157.000,00 lei - credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/3.  

Împotrivă sau abțineri? 

Art. 8. Se aprobă programul de investiții publice, finanțate din bugetul local al Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2023, în sumă de 105.544.000,00 lei – 

credite bugetare, respectiv 205.712.000,00 lei - credite de angajament multianuale, conform Anexei 

nr. 2/4.  

Împotrivă sau abțineri? 
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Art. 9. Se aprobă proiectele de investiții din fondurile Planului Național de Redresare și 

Reziliență ale Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023, în sumă 

de 17.075.000,00 lei – credite bugetare, respectiv 193.889.000,00 lei – credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/5.  

Împotrivă sau abțineri? 

Art. 10.Se aprobă bugetul activităților și instituțiilor finanțate integral sau parțial din 

venituri proprii al Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023, în 

sumă de 39.755.000,00 lei, conform Anexelor nr. 3 și 4, respectiv pe secțiuni conform Anexelor nr. 

3/SF și 3/SD.  

Împotrivă sau abțineri? 

Art. 1. Se aprobă validarea Dispoziției de Primar nr. 1.150 din 01.08.2023 referitoare la 

modificarea bugetului Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2023 și 

rectificarea bugetului local al Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pentru 

anul 2023, conform Anexelor nr. A, 1, 1/SF, 1/SD, 2, 2/1, 2/2, 2/3, 2/4, 2/5, 3, 3/SF, 3/SD și 4 care 

fac parte integrantă din prezenta hotărâre.  

Împotrivă sau abțineri? 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumim și atunci supun la vot proiectul în întregime, cu 

amendamentele aprobate. Dacă este cineva împotrivă sau se abține? Mulțumesc,  atunci proiectul 

de hotărâre a fost aprobat în unanimitate , mulțumesc foarte mult, trecem mai departe la punctul 

numărul doi de pe ordinea de zi. Privind aprobarea contului de execuție pe trimestrul II, anul 2023. 

   

  Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind  aprobarea contului de execuție pe trimestrul II anul 2023, 

pentru Unitatea Administrativ Teritorială - Municipiul Târgu Mureș. 

Dl. consilier Kelemen: - Dacă are cineva intervenție înainte sa o supun la vot? Nimeni. 

Îl supun la vot, dacă se abține cineva? Daca este împotriva cineva? 

Dl. consilier Pui: - Pui abținere, vă rog să notați. 

Dl. consilier Kelemen: - Am înțeles, mulțumesc. Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

1 abținere. Mulțumesc foarte mult, am epuizat ordinea de zi.  

 

Diverse.  

Dl. consilier Kelemen: - La diverse, dacă vrea cineva să ia cuvântul, domnul consilier 

Papuc este aici în sală, vă rog, aveți cuvântul. 

Dl. consilier Papuc: - Bună ziua, domnule președinte, domnilor consilieri. Cu privire 

la două aspecte, aș dori să vă sesizez, primul aspect, am primit de la mai mulți cetățeni interpelări 

cu privire la starea, situația, stadiul, trenulețul de la platou. Am înțeles de la domnul director 

economic că a existat o sumă la începutul anului bugetată pentru un studiu de fezabilitate pentru un 

nou traseu care azi nu se mai regăsește, care nu se mai regăsește în buget. Dacă nu se mai regăsește 

în buget, atunci înseamnă că putem să reparăm măcar pentru anul viitor, putem să reparăm, pentru 

că există .. cum să vă spun o așteptare din partea cetățenilor care sunt obișnuiți și trenulețul de la 

Platon era un simbol al orașului și eu zic că e nevoie și necesar să avem grijă și de simbolurile 

orașului, așa cum este zona de platou, o zonă în care împreună cu grădina zoologică aduceau renume 

municipiului și la punctul 2 cu privire la Complexul Sport și Agrement Weekend. Acolo, așa cum 

ați văzut, a existat o nemulțumire generală în Târgu Mureș cu privire la acel gard care s-a construit 

acolo. Opinia mea si mandatele trecute am susținut că la Weekend este nevoie să se mai construiască 

un bazin și voi propune niște, o sumă de bani pentru următoarea rectificare, care am înțeles că va fi 

în septembrie, pentru elaborarea unui studiu de fezabilitate pentru construirea unui nou bazin și să 

demolăm gardul pentru că Weekend-ul, așa cum e cunoscut în mentalul colectiv, e cunoscut ca un 

ștrand pentru popor. Ori, în, trebuie să aibă acces toată lumea și dacă cineva dorește să existe o zonă 

mai de lux în weekend și este necesar să existe, ar trebui construit un nou, un nou bazin, există spațiu 

suficient și putem să intrăm și pe aceasta linie, a existat sume prevăzute în buget și în anii trecuți 

pentru construirea unui bazin cu apă sărată acolo, pentru că sunt niște fire de apă sărată care ajung 
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până în zona Complexului de agrement și sport Weekend. Da, dar eu zic că este nevoie de un nou 

bazin acolo, care să deservească și un alt tip de public, un public care ar fi dispus să plătească sume 

mai mari pentru a merge la  Weekend și astfel să se ridice și nivelul zonei. Deci este nevoie să ne 

aplecăm mai mult asupra simbolurile orașului, simboluri și servicii publice care ne-au adus renume 

pe plan național și să nu stricăm ceea ce este bun, să dezvoltăm ceea ce este bun și să mergem pe 

această, pe această direcție, pe această direcție și în continuare. Deci acestea au fost rugămințile cu 

trenulețul, primul lucru cu trenulețul. A existat și un concurs la un moment dat și o dezbatere locală 

cum să îl denumim pe al doilea. Primul a fost Thomas, al doilea este Tomi. Deci Tomi trebuie 

reparat , Toni trebuie reparat. Că de trei ani de zile, de trei ani de zile, nu poate să îl utilizeze nimeni. 

Până facem o altă linie, măcar sa dăm drumul la linia pe care o avem. Acolo s-au investit bani din 

fonduri europene la platou, deci acestea au fost doleanțele. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Pescar: - Aș vrea și eu puțin... 

Dl. consilier Kelemen: - Domnul consilier Pescar aveți cuvântul. 

Dl. consilier Pescar: - Da, sunt de acord cu domnul Papuc cu privire la trenuleț. Sunt 

de acord că trebuie construit un alt bazin și propunerea mea este să se construiască un bazin cu apă 

sărată încălzită. Am mai spus chestiunea asta și chiar și celelalte bazine ar trebui să beneficieze de 

o anumit adaus de temperatură, pentru că temperaturile din zona noastră nu permit folosirea 

bazinelor pentru o perioadă prea lungă de timp. Pe de altă parte, nu sunt de acord cu demolarea 

gardului. Din ce motive : o piscină, din punct de vedere legal nu poate fi autorizată dacă nu este 

protejat accesul în acea incintă. Pentru că apa poate fi otrăvită, poate cădea cineva în ea, poate cădea 

un câine. Ea trebuie igienizată. Trebuie păstrată igiena în cadrul acelei, acelor piscine. Și din punct 

de vedere legislativ există o prevedere pentru autorizarea unor piscine. Trebuie controlat accesul, 

nu trebuie lăsat oricine să intre în orice condiții. Trebuie avut grijă ca să se facă duș, ca să existe un 

anumit circuit, pentru că apa în care se scaldă copiii  poate afecta sănătatea copiilor și, mă rog, a 

celor care participă în incinta respectivă. Eu, dacă vreți, vă și caut cadru legal care impune ca 

piscinele să fie îngrădite și protejate cu privire la acces și cu privire la curățenie și cu toate cele 

necesare. Vă mulțumesc! 

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult, domnul Papuc la replică. 

Dl. consilier Papuc: - Aveți dreptate domnul Pescar. Da, tocmai am votat astăzi în 

ședință: control acces care este la intrare în Complexul Sport și Agrement Weekend. Până acum și 

până în ultimii ani nu cred că a funcționat în ilegalitate Complexul Sport și Agrement Weekend. 

Deci Mureșul, de fapt , mă iertați, Weekend popular cum se numește. Deci eu cred că putem găsi 

soluții și soluția legislativă sigur că este că am votat astăzi. Turnicheți , control acces, cod de bare. 

Am votat sume în buget tocmai ca să fim legali, să spun așa sau conform legislației în vigoare. Deci, 

știți cum e, alții au demolat garduri, ziduri și noi le construim. Asta e discuția. Important e să fie 

toată lumea mulțumită și să mergem înainte. Mulțumesc. 

Dl. consilier Pescar: - Da, aș mai vrea să adaug eu cred că noi am votat respectivii 

turnicheți pentru tocmai, pentru a intra în incinta piscinelor și a se plăti de către cei care intră în 

incinta piscinelor. Și vă repet. Trebuie tratată piscina ca o entitate separată funcțional. Din punctul 

de vedere legislativ, o să vă găsesc și o să vă arăt. Nu se poate, pe unde se circulă îmbrăcat și pe 

unde... trebuie, în momentul în care intri în piscină să ai un anumit control de igienă, un anumit 

control de echipament, un anumit, probabil să treci printre anumite dușuri și nu poți dacă pe partea 

cealaltă se circulă încălțat, se circulă îmbrăcat și așa mai departe. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - Vă mulțumesc foarte mult. Vreau să vă atrag atenția să nu luați 

cuvântul până nu vi-l dau , vi-l dau , doar să așteptați până când vi-l dau, bine? Deci să nu purtați 

discuții, așa, tet a tet cu dl. Papuc, nu acesta este modul de desfășurare al ședinței, este ok, doar vă 

rog să ținem cont de acest lucru. Dacă este altă intervenție?  

Dacă nu este, foarte pe scurt aș răspunde la ambii consilieri cu privire la trenuleț, o să 

avem probabil un răspuns oficial din partea Direcției Grădinii Zoologice și a Administrației 

Platoului Cornești, însă noi nu avem trenuleț. Ceea ce avem este un tramvai chinez cu distanța.. 

foarte important, pentru că din păcate, eu am verificat aspectul acesta ,nu putem să punem trenuri 

pe aceste șine , deși am vrea, ar trebui modificat toată linia. Linia este într-un stadiu absolut penibil, 
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deci nu este o intervenție minoră, fiindcă trebuie schimbat toată, nu știu, partea de lemn de sub șine, 

a fost făcut, din păcate, cumva din lemn de esență moale si s-a distrus tot. Al treilea lucru, ceea ce 

este foarte important, eu nu cred si nici nu o sa votez, nu o să fiu de acord sa dăm drumul trenului 

pe această rută pentru că de la grădina zoologică până la restaurant merge efectiv în mijlocul aleii 

unde acum deja sunt foarte  mulți oameni. În ultimele 4 zile au fost 16 mii de vizitatori, doar ca un 

exemplu si ca să meargă fără nici o protecție în mijlocul acestei mase mari de oameni, nu cred că 

este sigur, vă spun sincer. 

Îmi amintesc din copilărie, probabil că foarte mulți își amintesc , avem nevoie cumva 

de un trenuleț, cu asta sunt 100 % de acord,  dar în situația de azi din păcate nu face posibil, după 

părerea mea, să dăm drumul pe moment , dar să așteptăm răspunsul oficial din partea lor. 

Mulțumesc foarte mult. Daca nu sunt alte intervenții , stimați colegi vă mulțumesc foarte 

mult pentru timpul acordat, știu ca a fost într-o perioadă dificila pentru foarte mulți dintre 

dumneavoastră, dar totuși am fost aproape 100% prezenți. Vă mulțumesc! Vacanță plăcută in 

continuare celor care sunt în vacanță. Vă mulțumesc foarte mult. La revedere! 
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